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Itt a nyár, kinyitott a strand, 
ahol már egy 11 méteres csa-
ládi csúszda is várja a szóra-
kozni vágyókat. A csúszdát a 
hatvaniak szavazatai alapján 
valósították meg.

Az utóbbi években 
több fejlesztés is 
megvalósult a hat-

vani strandon: újjáépült a 
gyermekmedence, megújult 
a vizesblokk, és lecserélték a 
teljes burkolatot az úszóme-
dencében is. Ettől az évtől 
kezdve pedig egy új, 11 mé-
ter hosszú családi csúszda is 
a hatvaniak rendelkezésére 
áll. Utóbbit a tavalyi közössé-
gi költségvetésben szavazták 
meg az itt élők, a beruházás 
most valósult meg. - Mi va-
gyunk az első városvezetés, 
akik megkérdezték a hatvani-
akat, hogy milyen fejlesztése-
ket szeretnének a városban. A 
hatvaniak véleménye alapján 
haladunk előre és hozzuk meg 
a döntéseinket. Ez a csúszda 
is egy olyan fejlesztés, amit 
nagyon sokan szerettek volna 
a városban. Nagy öröm, hogy 
végre sikerült megvalósítani 
és átadhatjuk ezt a strandolók 
számára – fogalmazott Hor-
váth Richárd polgármeser.

Horváth Richárd hozzátet-
te, a 2022-es közösségi költ-
ségvetés projektjeinek meg-
valósulási szakasza a családi 
csúszda átadásával lezárult, 
azonban hamarosan indulnak 
a 2023-as beruházások Hat-
vanban, amelyről szintén a 
városban élők döntöttek.

A strand már kinyitott, így 
bárki kipróbálhatja milyen a 
11 méter hosszú csúszás után a 
vízbe érkezni. A csúszda hasz-
nálata a strandbelépő árában 
benne van, így az a nyitvatar-
tási időben korlátlanul hasz-
nálható. Szeniczey Csaba

Új élmény a strandon: 
átadták a 11 méteres csúszdát

Hatvan Város Önkormányzatának lapja



A német tulajdonú válla-
lat, speciális technológiával 
dolgozik, ami azoknak a cé-
geknek fontos, ahol nélkü-
lözhetetlen a gyártáshoz a 
nagy tisztaságú környezet 
feltétele. 

Német tulajdonú, mul-
tinacionális cég nyi-
totta meg speciális, 

tisztatéri mosodáját Hatvan-
ban. A különleges technoló-
giát elsősorban ott használják, 
ahol a végtermék minőségét a 
levegőben lebegő részecskék 
veszélyeztetik. Ilyen területek 
lehetnek például a gyógyszer-
ipar, vagy az elektronikai ipar.  

Egy nagyberuházás része-
ként valósult meg a Bardusch 
Bértextília Kft. mosodája Hat-
vanban – hangsúlyozta a cég 
német tulajdonosa az üzem 
nyitóünnepségén. – A követ-
kező 3 évben hat új telephely 
megnyitását és üzembe helye-
zését tervezzük. Az a célunk, 
hogy egy egész hálózatot épít-
sünk ki a tisztatér mosodákból, 
amelyek segítségével a határo-
kon túl is szolgáltatni tudunk 
– mondta Wolfram Rees.

Heves vármegye a harmadik 
olyan térség az országban, ahol 
a legélénkebb a vállalkozói 

kedv – mutatott rá File Sán-
dor Pál, a Heves Vármegyei 
Kereskedelmi és Iparkamara 
főtitkára. – Ha az értékterem-
tő képességet nézzük, akkor 
elmondhatjuk, hogy ebben a 
térségben keletkezik a várme-
gye több mint 45%-a, ami egy 
rendkívül fontos és dinamikus 
szám. De a jövő alapja a fej-
lődés, ezért rendkívül jó azt 
látni, amikor ez a fejlődés egy 
diverzifikációs folyamattal is 
párosul, azaz létrejön egy olyan 
beruházás, ami egy új tech-
nológiát és ebben a térségben 
még nem látott működési ágat 
valósít meg – hangsúlyozta. 

A cégek nem csak adóbe-
vételt jelentenek a város szá-
mára – erre már Horváth Ri-
chárd polgármester hívta fel 
a figyelmet hozzátéve: az ide 
érkező vállalatok új munka-
helyeket hoznak létre a hatva-
niaknak és a térségben élők-
nek is. – A pandémia előtt 
nagyjából 2000 új munkahely 
jött létre a városban. Ez óriá-
si szám, és ez a folyamat nem 
állt meg, hiszen Hatvan iránt 
a mai napig nagy az érdek-
lődés. A világjárvány után is 
újabb és újabb munkahelyek 
jöttek létre a településen. Ha 
megnézzük az elmúlt éveket, 

akkor egy rendkívül dina-
mikusan fejlődő várost lát-
hatunk, ami megszépült és a 
hatvaniak jól érzik itt magu-
kat – hangsúlyozta a polgár-
mester.

Az ünnepi beszédek után 
táncosok szórakoztatták a 
résztvevőket, majd átvágták 
a szalagot, ezzel az üzem hi-
vatalosan is megkezdte mű-
ködését. Mindezek után a 
szervezők bejárásra várták az 
érdeklődőket, ahol a speciális 
tisztítás munkafolyamatait 
lehetett részletesen megis-
merni.

Szeniczey Csaba

Megújult a Hajós Alfréd 
úti játszótér, elbontották a 
régi fa, csúszdás eszközt és 
egy modern kéttornyú vá-
rat telepítettek a területre, 
melyhez mászóköves fel-
járó is tartozik. Az új játék 
időjárásálló, acélszerkezete 
tűzihorganyzott. A beruhá-
zás megvalósításáról testü-
leti ülésen döntöttek a város 
vezetői.

Már kéttornyú vár-
ban is szórakoz-
hatnak a gyerekek 

a Hajós Alfréd úti játszóté-
ren, ugyanis felújítottak ezt a 
területet. A gyermekek szá-
mára elkerített részt olyan 
módon hozták létre, hogy 
a legkisebbek biztonsággal 
használhatják azt, a korró-
zióvédelem érdekében pedig 
az acélszerkezetet bevonták 
egy olyan réteggel, amely 

megakadályozza a rozsdáso-
dást és egyéb károsodásokat. 
A játszóvárhoz mászóköves 
feljáró elem is tartozik. Emel-

lett megújult a kétüléses hinta 
és új gerendázatot, üléseket, 
láncokat, valamint ütéscsil-
lapítót kapott. A területen 

eddig elhelyezett fa, csúsz-
dás játszóvár nagymértékben 
elhasználódott és felújítása 
gazdaságtalan lett volna, ezért 

volt szükség egy új gondozás-
mentes eszköz telepítésére.

Lestyán Balázs alpolgár-
mester elmondta: a Hajós 
Alfréd útnál lévő játszótér a 
kisgyermekesek körében nép-
szerű találkozóhely. – A csa-
ládosok előszeretettel hasz-
nálják ezt a területet ezért 
szükséges, hogy az itt lévő 
eszközök megfelelő minő-
ségűek legyenek. A hatvani 

játszótereken a napi és rend-
szeres karbantartásokon kívül 
idén több nagyobb felújítás is 
megvalósult – részletezte.

Hatvanban több helyen 
frissítették a homokozókat 
is és újra festették az ut-
cabútorokat is. Továbbá a 
játszóeszközök ütéscsillapí-
tóit folyamatosan frissítik 
gyöngykaviccsal.

Rimán Alexandra
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Tisztatéri mosoda üzem 
nyílt Hatvanban

Megújult a játszótér 
a Hajós Alfréd úton

Újabb fákat ültetett 
a Pro Natura Mozgalom
Folytatta faültetési akcióját 
a Pro Natura Mozgalom. A 
legutóbbi megmozdulásuk-
kal befejezték a Kosztolányi 
utca fásítását, a terület újabb 
gömbkőrisekkel bővült.

Az újhatvani Kosztolá-
nyi utcában folytatta 
a faültetési munkát a 

Pro Natura Mozgalom. Most 
harminc gömbkőrist telepí-
tettek, ezzel befejezték a te-
rület fásítását. Berkes Jánosné, 
a Liszt Ferenc Vasutas Nyug-
díjas Klub vezetője szerint 
büszkék lehetünk a városra, 
amiért ilyen aktívan cselek-
szik, a hatvaniak megmozdul-
nak és folyamatosan szépítik 
a települést. Mindez meg is 
látszik.

A Pro Natura Mozgalom a 
faültetési akcióját több mint 
két éve kezdte el, először a 
nagygombosi gesztenyefasor 
hiányzó növényeit pótolták, 
majd a strand területe elé 
ültettek fákat. – A város véd-
jegyévé vált, hogy milyen vi-
rágosak, rendezettek, szépek 
és tiszták a közterületek. A 
faültetés elsősorban a jövőnek 
szól, Hatvan esetében a fásítás 
kiemelt szempont. Az elmúlt 
időszakban rengeteg fát ültet-
tünk, nemcsak a kivágott fák 
helyére. Ehhez csatlakozott a 
Pro Natura Mozgalom, amely 
most is vállalta, hogy önkén-
tesekkel közösen ültet fákat – 
fogalmazott Horváth Richárd 
polgármester.

Varga Dorottya

Ismét a Bajza lett a megye 
legjobb gimnáziuma 
Heves vármegye legkiemel-
kedőbb pedagógusait és ok-
tatási intézményeit díjazták 
Egerben, a megyeházán. 
Már hagyomány, hogy az 
eseményt minden évben 
megrendezik, ezzel elis-
merve a tanárok és diákok 
munkáját. A tavalyi évhez 
hasonlóan ismét a Hatvani 
Bajza József Gimnázium 
kapta a vándorserleget.

Ünnepélyes esemé-
nyen ismerték el 
vármegyénk legte-

hetségesebb tanulóinak és az 
őket felkészítő pedagógusok 
munkáját az egri megyehá-
zán. Idén a Hatvani Bajza 
József Gimnázium három 
tanulója kapott rangos díjat 
az Oktatási Hivatal és Egri 
Pedagógiai Oktatási Köz-
pont által szervezett verse-
nyeken elért kimagasló tel-
jesítményéért. Dányi Petra 
a Palotás József és Kertész 
Andor matematikaversenyen 
kilencedik évfolyamos kate-
góriában megyei első helyen 
végzett. Hermann Hanna 
Klára 11. A. osztályos tanuló 
angol nyelvből az Országos 
Középiskolai Tanulmányi 

Verseny döntőjében kilen-
cedik helyezést ért el, míg 
Kovács Hunor Attila 12. A. 
osztályos tanuló történelem 
tantárgyból az Országos 
Középiskolai Tanulmányi 
Verseny döntőjében második 
lett. Elismerésben részesül-
tek felkészítőtanáraik: Szé-
kelyné Kiszel Erika, Szabó-
Bérczes Katalin és Kovácsné 
Kiss Éva.

Az ünnepség végén adták 
át a vármegye legrangosabb 
elismerését. A Hatvani Bajza 
József Gimnázium második 

alkalommal kapta meg az 
Oktatási Hivatal Egri Pe-
dagógiai Oktatási Központ 
által adományozott díjat, a 
„Heves vármegye legjobb 
gimnáziuma” kitüntetést, így 
a tavalyi évhez hasonlóan 
ebben az évben is az intéz-
mény birtokolja a vándor-
serleget. – Megtiszteltetés és 
óriási büszkeség számunkra, 
hogy ezzel a díjjal isme-
rik el az iskolánkban folyó 
oktató- és nevelő munkát, 
biztatva minket arra, hogy 
munkánkat továbbra is ki-

emelkedően magas szín-
vonalon folytassuk tovább. 
Öröm és kiváltság ilyen mo-
tivált és érdeklődő diákokkal 
és ilyen jól felkészült, agilis 
munkatársakkal dolgozni – 
fogalmazott Deák Andrea, 
a Bajza József Gimnázium 
intézményvezetője.

A díjat 30 évvel ezelőtt 
a Pedagógiai Intézet ala-
pította, aminek díjátadóját 
az Egri Pedagógiai Otatási 
Központ kilenc éve rendezi.

Hatvani Bajza József 
Gimnázium

Indulnak a nyári táborok és napközik 
Csaknem 20 táborozási és 
napközis rendszerű lehető-
ség közül választhatnak a 
gyerekek és a szüleik Hat-
vanban.

Itt a nyári szünet és or-
szágszerte megkezdik 
működésüket a táborok 

és a napközik is. Magyaror-
szágon nagy az érdeklődés 
a különböző témájú elfog-
laltságok iránt. A Hatvani 
Strand terültén több sport-
tábor is indul idén nyáron 
– mondta Szegedi Zoltán 
az uszoda és strand ágazat-
vezetője. – A hatvani kézi-
labdások is jönnek táborozni, 
és a hatvani úszóegyesületek 
részére is biztosítunk hely-
színt. Valamint itt lesz Val-
kai Ágnes vízilabda tábora 
– mondta. 

Szegedi Zoltán hozzátet-
te, a hatvani iskolák közül is 
sokan szerveznek napköziket 
a strand területén. Az ágazat-
vezető azt is elmondta, hogy 
saját szervezésű úszótábort is 
indítanak, ami július 3-a és 
július 28-a között, egyhetes 
turnusokban fogadja majd a 
gyereket. – Ide akár minimá-
lis úszástudással rendelkező 
gyerekek is jöhetnek, mert 

fölmérik a gyerekekkel fog-
lalkozó szakemberek, hogy 
ki, milyen szinten van, és 
annak megfelelően sorolják 
őket csoportokba. Így a tu-
dásuknak megfelelően kap-
ják majd a foglalkozásokat 
– részletezte.    

Csaknem 20 táborozá-
si lehetőségből választhat-
nak a szülők és a gyerme-
kek Hatvanban – erre már 
Schoblocher Bernadett, a 
tourinform irodavezetője hív-
ta fel a figyelmet. – A lehető-
ségek között van sakk, logikai 
játékokra épülő táborozási 
lehetőség, túrázás, kézműves 
foglalkozás, cukrászkodás, és 
sporttal kapcsolatos táborok 
is vannak. Ilyenek például az 

úszás, a foci, a kézilabda, tánc 
és lovaglás – mondta.

A hatvani lehetőségek 
listája megtalálható a Tou-
rinform Hatvan közösségi  
oldalán, azonban jelentkez-
ni minden esetben a tábort 

megszervező intézménynél 
kell.   

Összesen több mint 1000 
táborturnus indul el idén 
Magyarországon, viszont 
a legtöbb esetben már csak 
pár foglalható hely maradt 

– hangsúlyozta a táborfi-
gyelő.hu vezetője. Tóth Béla 
kiemelte, a választható té-
mák között szinte mindenki 
találhat az érdeklődésének 
megfelelő elfoglaltságot:     

„A tábortémák tekinte-
tében ugyancsak széles a 
kínálat. Az idei év leggyak-
rabban választott témája a 
sport, amit az angol táborok 
és a katonai és honvédelmi 
táborok követnek. Az idei 
évben meglehetősen sok kü-
lönleges, vagy meghökkentő 
tábortémával lehet találkoz-
ni. Van például dróntábor, 
robotika és mesterséges 
intelligencia tábor, de van 
olyan katonai táborunk, 
ahol nem egy hetes, hanem 

egy hónapos turnusok van-
nak.” 

Tóth Béla hozzátette, a 
sporttáborok közül kiemel-
kedik a Spanyol Barcelona, 
illetve az Olasz Juventus 
labdarúgó csapatok magyar-
országi táborai is. Tóth Béla 
azt is elmondta, mennyire 
kell idén a zsebükbe nyúlni-
uk azoknak a szülőknek, akik 
befizetnék a gyermeküket 
egy táborba: 

 „Egy napközis tábornak 
az átlagára az idei esztendő-
ben 45 ezer forint lesz, amíg 
egy úgynevezett ottalvós tá-
bor esetében 70 ezer forintos 
költséget jelent. Azonban 
nagyon széles az árolló a 
táborok piacán. Van a tá-
borfigyelőnél olyan ottalvós 
tábor, amit 10 éve csinálunk 
és imádják a gyerekek, ez 32 
ezer forintba kerül, de van 
olyan tábor is, ahol egy tur-
nusért több mint 300 ezer 
forintot kell fizetni.”   

A táborfigyelő.hu vezetője 
arra is felhívta a figyelmet, 
hogy a legtöbb esetben már 
csak elszórtan vannak helyek, 
ezért minél előbb foglalni 
kell, mert hamarosan minden 
tábor teltházas lesz.   

Szeniczey Csaba



Több mint egy éves munka 
eredménye az a mesemusical, 
amit a Kossuth Lajos általá-
nos iskola diákjai és tanárai 
mutattak be. Az Álomutazó 
című színdarabban össze-
sen 110 gyerek és 3 felnőtt 
játszott, de az egész iskola 
részt vett azokban az előké-
születekben, ami az előadók 
munkáját segítette.

Nagyszabású produkció 
megalkotására vál-
lalkoztak a Kossuth 

Lajos általános iskola diákjai 
és tanárai. Több mint egy éven 
keresztül dolgoztak azért, hogy 
színpadra állítsák Rakonczai 
Viktor és Orbán Tamás, Álom-
utazó című mesemusicaljét. A 
darab a jelenkorban játszódik 
és a ma problémáival foglal-
kozik – mondta Birkás Ildikó 
ének-zene tanár, az előadás fő-
szervezője és rendezője. – Ez a 
musical a mi világunkat jeleníti 
meg, hogy már annyira dol-
gozunk és annyira tanulunk, 

annyira el vagyunk foglalva a 
gépeinkkel, hogy nem marad 
egymásra idő, az álmainkra – 
fogalmazott.

Kapási Emíliát, a darab 
egyik főszereplőjét, Szabó 
Győző alakítása inspirálta, 
mivel az eredeti darabban a 
színész ugyanazt a szerepet 
játszotta mint ő.

Varga Eszter pedagógus a 
darabban Cosinus tanárnőt 
alakítja. – Igazából én vagyok 
az egyetlen negatív szerep-
lő, hiszen a rémálomkészítő 
csak a rémálmokat gyártja. A 
karakterem azt szeretné, hogy 
gyerekek és a felnőttek se ál-
modjanak többé – részletezte.

Varga Eszter azt is kiemelte, 
hogy bár nem profi színészek, 
de mindenki azon dolgozott, 
hogy hatalmas szívvel és óri-
ási beleéléssel varázsolják el a 
közönséget. Ahogy fogalma-
zott, a céljuk az volt, hogy a 
musicalben átadják az igazi 
álomutazók hangulatát.

Szeniczey Csaba
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Álomutazás 
a Kossuthban

Kétnapos programsoro-
zattal ünnepelte a régészet 
napját a Hatvany Lajos Mú-
zeum. Az első napon isko-
lás csoportoknak tartottak 
előadásokat, másnap pedig 
a nagyközönség betekin-
tést nyerhetett a szarma-
ták életvitelébe a Pannonia 
Sarmatica hagyományőrző 
csapat segítségével.

Korabeli hangszerek, 
fegyverek és szarmata 
viseletbe öltözött em-

berek fogadták a látogatókat 
a Hatvany Lajos Múzeum 
udvarán. Az intézmény egy 
országos eseménysorozathoz 
kapcsolódott, amelynek a célja, 
hogy az érdeklődők beleláthas-
sanak a régészek munkájába 
úgy, hogy közben a történe-
lem kincseit is megismerhes-
sék – mondta Gál Andrea, a 
Hatvany Lajos Múzeum ré-
gésze. – A Régészet Napja egy 
országos rendezvény. Minden 
múzeum megrendezi, ahol 

dolgozik régész kolléga. Ná-
lunk idén két naposra bővült 
az esemény, mert az új, állandó 
régészeti kiállításunk megnyi-
tója olyan jól sikerült, hogy az 
akkor kitalált tematikát most 
erre a rendezvényre is áthoz-
tuk – fogalmazott.

A programok között tár-
latvezetés is szerepelt, volt 

szarmata erőpróba, és a Nart-
eposz mondáit is hallhatta a 
közönség. A szarmaták az első 
században érkeztek a Kárpát-
medence területére – mutatott 
rá a Pannónia Sarmatica ha-
gyományőrző csoport vezető-
je. Dala György Dániel azt is 
elmondta, hogy a szarmaták a 
hunok megérkezéséig uralták 

az alföldet és többek között 
Hatvan térségét is. – Ezen a 
területen – Hatvan környékén 
is – jelentős településeik vol-
tak, nagyon sok leletet lehet 
látni az itteni múzeumban is 
– mondta.    

Dala György Dániel hoz-
zátette, a szarmaták hason-
ló kultúrkörből származnak, 

mint a szkíták. – Hérodotosz 
azt írja le, hogy a királyi szkí-
ták és az amazonok leszárma-
zottai a szarmaták. Ugyan-
úgy egy hátrafelé nyilazó, 
jurtában lakó, nagyállattartó, 
lovasnomád nép voltak, mint 
akár a szkíták, az avarok, a hu-
nok, vagy később mi, magya-
rok – mondta a vezető.   

A hagyományőrző csoport 
tagjai a korabeli harcmodor 
bemutatásán túl mesével, 
zenével és játékokkal is vár-
ták a látogatókat a múzeum 
udvarán, ahol a legbátrabbak 
különböző próbatételeken 
bizonyíthatták a rátermettsé-
güket.

Szeniczey Csaba

A zene volt a középpontban 
a Vörösmarty téri óvoda csa-
ládi napján. Játékokkal és 
versenyekkel várták a kicsi-
ket és a felnőtteket. Mind-
ezek mellett az eseményen 
volt arcfestés és az óriás bu-
borék készítést is kipróbál-
hatták a gyerekek.

Nagy volt a nyüzsgés 
a Vörösmarty téri 
Óvodában, ugyanis 

családi napot szerveztek az 
intézményben. Az udvar tel-
jesen megtelt a szülőkkel és 
gyerekekkel, akik interaktív 
programokon vehettek részt. 
Sármányné Őszi Krisztina 
az óvoda vezetője elmondta, 
hogy nyolcadik alkalommal 
szervezik meg ezt az ese-
ményt, aminek a kikapcsoló-
dás mellett a közösségépítés a 
célja. – Szeretnénk, hogy min-
denki jól érezze magát nálunk, 
így lehetőséget kínáltunk arra, 
hogy a szülők és gyermekeik is 

kikapcsolódjanak. Az esemény 
témája a zene, így főként ezzel 
kapcsolatos feladatokat állí-
tottunk össze – emelte ki.

A rendezvényen több 
programmal várták a vendé-
geket, így volt csocsózási le-
hetőség, valamint különböző 
kézműves foglalkozásokon és 
arcfestésen is részt vehettek a 
látogatók, emellett vetélke-
dőkben és csoportos verse-
nyeken is kipróbálhatták ma-
gukat. Továbbá az intézmény 
udvarán óriás buborékokat 
is készíthettek a gyerekek és 
népi játszótéren szórakoz-
hattak.

Az óvoda csatlakozott a 
„Gyereket a magasba!” akció-
hoz is, melynek mondaniva-
lója, hogy a kicsik a jövőnket 
jelentik. Ezért az eseményen 
egy flashmob formájában a 
szülők körben állva, táncolva 
az ég felé emelték gyermeke-
iket.

Rimán Alexandra

Szarmaták a múzeumban

Népi játszótérré vált 
a Vörösmarty óvoda

Fókuszban a kortárs 
magyar irodalom

Az Ady Endre könyvtár is csatlakozott az Országos Könyv-
héthez. Az intézmény dolgozói ebből az alkalomból kitele-
pültek a könyvtár épülete elé, hogy az érdeklődőkkel közösen 
ünnepeljék a kortárs magyar irodalmat. 

Kézművesasztal, cu-
korka, limonádé, és 
természetesen renge-

teg könyv és folyóirat is meg-
található volt az Ady Endre 
Könyvtár piknikjén. Az or-
szágos könyvhéthez Hatvan 
is csatlakozott. Felnőttek-
nek kvízjátékkal készültek, 
a kitöltők kaparós sorsjegyet 
kaptak, emellett akik hibátla-
nul oldották meg a feladatsort 
zsákbamacskát is húzhattak, 
ami egy könyvet tartalma-
zott. A gyerekeket pedig játé-
kok és kézművesasztal várta, 
ahol könyvjelzőt készíthet-
tek. Duba-Abonyi Hunor 
és Bendegúz édesanyjával és 
nagymamájával érkezett az 
eseményre. Elmondták: él-
vezik a programokat, több 
foglalkozáson vettek részt. 
– Csináltunk könyvjelzőt, 
hogy tudjuk hol tartunk a 
könyvben, tollasoztunk még, 
és könyveket is nézegettünk 
– mondta Duba-Abonyi 
Bendegúz.

A Magyar Könyvkiadók és 
Könyvterjesztők Egyesülése 
94. alkalommal rendezte meg 

a kortárs magyar irodalom 
legnagyobb szabadtéri ese-
ményét az Ünnepi Könyv-
hetet, és 22. alkalommal a 
Gyermekkönyvnapokat. Az 
Ady Endre Könyvtár több 
eseménnyel várta az érdek-
lődőket ezeken a napokon. 
Varga Zsuzsa, a könyvtár in-
tézményvezetője elmondta: 
a programsorozat célja, hogy 
minél többekkel ismertessék 
meg a kortárs magyar irodal-
mat. 

– Az ünnepi könyvhét 
Supka Géza művészettörté-
nész, író, újságíró ötlete volt. 
Az első ilyen alkalmat 1929-
ben rendezték Budapesten, a 
későbbiekben folyamatosan 
csatlakozott hozzá több na-
gyobb város is, természetesen 
elérkezett Hatvanba is. Már 
évek óta rendezünk progra-
mokat az eseményhez kap-
csolódóan – részletezte.

A programsorozatban 
Csitáry-Hock Tamás be-
mutatta Végzetangyal című 
kötetét, Ságli Klárával a Hát-
ha… című könyve kapcsán 
beszélgettek. Varga Dorottya

Már hagyomány, hogy a 
Liszt Ferenc Nyugdíjas klub 
tagjai közösen ünneplik 
meg a név - és születésnapos 
társaikat. Ilyenkor mindig 
műsorral és finom sütemé-
nyekkel köszöntik az ünne-
pelteket.

Nagy volt az érdeklő-
dés a Liszt Ferenc 
Vasutas Nyugdíjas 

Klub ünnepségén a Daliban. 
A közösség életében már ha-
gyománynak számít a tagok 
név – és születésnapjainak 
megünneplése. Az eseményt 
a polgármester nyitotta meg. 

Horváth Richárd arra hívta 
fel a figyelmet, hogy a szü-
letésnap egy olyan alkalom, 
amit azokkal kell megünne-

pelni, akiket igazán szeretünk. 
A tagok közös ünneplése már 
tradíciónak számít a klub 
életében – mondta Berkes 

Jánosné a Liszt Ferenc Vas-
utas Nyugdíjas Klub vezetője. 
- A kerek évfordulósokat kö-
szöntjük évente egyszer, ami 
azt jelenti, hogy a nullára és 
az ötre végződő születésna-
posokat, illetve félévenként a 
névnaposokat is felköszöntjük 
– fogalmazott.

Szeniczey Csaba  

Közös születésnap a nyugdíjas klubban

Szent Erzsébet: huszonkét éve 
az idősek szolgálatában

Véradással segítettek a kossuthos szülők

Huszonkétéves fennállását 
ünnepelte a Szent Erzsébet 
Idősek Otthona. Az esemé-
nyen zenés, táncos produk-
ciókat adtak elő a hatvani 
gyerekek a lakóknak. Mind-
ezek mellett a gondozók sü-
teményekkel is készültek az 
egybegyűlteknek.

Fennállásának 22. év-
fordulóját ünnepel-
te a Szent Erzsébet 

Idősek Otthona. A családias 
hangulatú rendezvényen a 
gondozók és lakók közösen 
emlékeztek meg az elmúlt 
időszakról, amit együtt éltek 
meg. Szinyei András alpol-
gármester nyitotta meg az 
ünnepséget, aki beszédében 
felidézte az épület alapításá-
nak történetét.

Andrási Monika elmond-
ta, fontosnak tartják, hogy az 

idős lakóknak szeretetteljes 
légkörben, keresztényi ér-
tékrend alapján biztosítsák 
a nyugalmat és jó hangulatot 
a mindennapokban. – Több 
mint 3 éve mindig megün-
nepeljünk az otthon szü-
letésnapját, valamint egyre 
több olyan eseményünk van, 
melyeket nyitottá teszünk 

a városi polgárok előtt. Hi-
szen itt élünk Hatvanban és 
nagyon szép területünk van, 
ezért szeretettel látunk min-
denkit. Fontos számunkra 
az összefogás és a közösségi 
élmények megteremtése – 
emelte ki.

A születésnapi programon 
hatvani diákok is felléptek, 

akik zenés, táncos produkci-
ókkal szórakoztatták a gon-
dozottakat. Így volt mesés 
előadás is, melyben egy ta-
nulságos történetet elevení-
tettek fel a diákok. Valamint 
hip-hop és akrobatikus rock 
and roll bemutatót is tartot-
tak.

 Rimán Alexandra

Ez már a tizedik alkalom volt, hogy önkéntesek adhattak 
vért a Kossuthban. Az esemény egyre népszerűbb a szülők 
körében, most több mint hatvanan döntöttek úgy, hogy a 
nemes ügy mellé állnak. 

Véradást szervezett 
a Hatvani Kossuth 
Lajos Általános Is-

kola. Több szülő és önkén-
tes gyűlt össze az intézmény 
tornatermében, hogy vért 
adjanak. Monokné Fekete 
Boglárka gyermekei ebbe az 
iskolába járnak. Azt mondta, 
hogy rendszeresen ad vért, 
mivel fontosnak tartja, hogy 
ilyen módon is segítsen má-
sokat. – Barátok és ismerő-
sök között többen voltak, 
akik sajnos vért kellett, hogy 

kapjanak. Amikor a munka-
helyemhez közel szerveznek 
véradást, és lehetőségem en-
gedi, akkor nagyon szívesen 
elmegyek. Úgy gondolom, 
hogy ez nagyon fontos do-
log – mondta.

Adatfelvételt után orvos 
döntött az önkéntesek alkal-
masságáról, mértek hemog-
lobin szintet, vérnyomást 
és pulzust is. Ezt követően 
pedig a Vöröskereszt munka-
társai vették le a vért. Az in-
tézményben már hagyomá-

nya van annak, hogy véradást 
tartanak, ez volt a tizedik 
alkalom, hogy megtartot-
ták az eseményt. Selmecziné 
Jambrik Zsuzsanna szervező 
elmondta: jótékonysági ver-
sennyel igyekeznek motiválni 
a gyerekek szüleit. – Igyek-
szünk a gyermekek szüleit 
rávenni, hogy versenyezze-
nek, tortát kap az az osztály, 
ahonnan a legtöbb vér gyűlik 
össze. Nagyon jó motiváció, 
hogy a gyerekek szólnak szü-
leiknek, hogy adjanak vért, 
van olyan osztály, ahol 10-12 
szülő is megmozdul – részle-
tezte. Hozzátette, hogy nem-
csak szülőket várnak, bárki 
részt vehet ezeken az ese-

ményeken, többen érkeznek 
ilyenkor irányított véradásra, 
ahol konkrét személynek le-
het felajánlást tenni. 

A vér nélkülözhetetlen a 
rászoruló betegek gyógyí-
tásában, az életmentésben. 
Jelenleg semmi mással nem 
helyettesíthető, mestersége-
sen nem előállítható, csak 
véradással pótolható – erre az 
üzenetre szeretné felhívni a 
Kossuth Lajos Általános Is-
kola a figyelmet ezzel a meg-
mozdulással. A mostani vér-
adáson 61 fő vett részt, több 
mint 30 liter vér gyűlt össze, 
mely az Országos Vérellátó 
Szolgálathoz került.

Varga Dorottya
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Ahogy Pápainé Rados Má-
ria mondja, amikor pá-
lyakezdő logopédus volt, 

a szakma még gyerekcipőben járt, 
ennek ellenére úgy érezte, hogy a 
Bárczi Gusztáv Gyógypedagógi-
ai Tanárképző Főiskolán minden 
elméleti és gyakorlati tudást meg-
kapott, amivel boldogulni tudott. 
Első munkahelyén súlyos ajak- és 
szájpadhasadékos kislánnyal talál-
kozott, ami kihívást jelentett szá-
mára. – Szerintem ez a lehető leg-
nehezebb területe a logopédiának, 
mivel organikus elváltozások áll-
nak a beszédzavar hátterében, ami 
miatt a beszéd nem tud kifejlődni. 
A gyermek lelkét is ápolni kellett a 
folyamat során, hogy megtanuljon 
bízni önmagában. Keményen dol-
goztunk a kislánnyal, akinek végül 
nagyon sokat fejlődött beszéde, 
ezáltal magabiztosabbá vált. A vál-
tozáshoz azonban elengedhetetlen 
a szülők támogatása, hiszen siker 
csak úgy érhető el, ha otthon is 
rendszeresen gyakorolják a felada-
tokat – részletezi. Úgy fogalmaz, a 

gyógypedagógia-logopédia olyan 
hivatás, melyet önzetlen odaadás-
sal és szeretettel lehet igazán jól 
végezni.

A Heves Megyei Pedagógiai 
Szakszolgálat Hatvani Tagintéz-
ményének elismert, tiszteletben 
álló gyógypedagógus-logopédusa 
Pápainé Rados Mária. Hatvanban 
munkásságát az akkori Kisegítő Is-
kolában - ami később a 7. Számú 
Általános Iskola lett - kezdte, ahol 
tanulásban és értelmileg akadályo-
zott tanulókat nevelt, és végezte 
beszédjavításukat. Szülési szabad-
ságról visszatérve felkérést kapott 
intézményvezető-helyettesi po-
zícióra, amit elfogadott. Az igaz-
gatónővel, kollégáival és a szülői 
munkaközösséggel együtt 1993-
ban létrehozták a Gyermekmosoly 
Alapítványt azzal a céllal, hogy az 
iskola tanulóit tudják támogatni, 
tárgyi jutalmakkal díjazni. Ugyan-
ebben az évben kiemelkedő pe-
dagógusi munkája elismeréseként 
városi kitüntetésben részesült, át-
vehette a „Gyermekekért” érdem-

érmet. Három év iskolavezetésben 
eltöltött év után visszatért a taní-
táshoz, ahogy fogalmaz gyerekek-
kel akart foglalkozni paragrafu-
sok helyett. Ezt követően sikerrel 
pályázta meg a városi logopédusi 
posztot, azóta az 5. Számú Általá-
nos Iskola volt munkavégzésének 
helyszíne. Annak ellenére, hogy a 
fenntartók és munkáltatók változ-
tak, ebben az intézményben látta 
el a Hatvanból és járáskörzetéből 
érkező gyerekeket közel harminc 
éven keresztül. – Pályám alatt soha 
nem éreztem azt, hogy ráuntam a 
munkámra, mindig tűztem ki új 
célokat és feladatokat, fontosnak 
tartottam a szakmai megújulást, 
ezért folyamatosan képeztem ma-
gam önerőből, 2011-ben letettem 
a pedagógus-szakvizsgát – fejti ki.

Pápainé Rados Mária több, fog-
lalkozásához kapcsolódó társulat 
tagja, így például a Demoszthenész 
Egyesületnek, amin keresztül afá-
ziás továbbképzésen vett részt. 
Ezt követően közel húsz évig 
az Albert Schweitzer Kórház-
Rendelőintézet logopédusaként 
dolgozott, ahol leginkább stroke 
utáni idős, afáziás betegekkel fog-
lalkozott. – Szép, de egyben nehéz 
feladat az egészségügyi rehabili-
tációs tevékenység. Egy összetett 
folyamat, ahol elsősorban lelkileg 
kell az embereket megerősíteni, 

utána kezdődhet el a logopédiai 
munka. Itt orvosokkal, szakápolók-
kal, pszichológusokkal és gyógy-
tornászokkal működtem együtt – 
foglalja össze a kórházban eltöltött 
éveit. Hozzáteszi, igazi csapatmun-
ka volt, közösen örültek a legkisebb 
elért eredménynek is.

Alapfeladatai mellett széles kör-
ben alkalmazta szakmai tudását. 
Oktatási intézményekben rend-
szeresen tartott előadásokat szü-
lői értekezleteken a gyermekkori 
beszédhibákról. Pápainé Rados 
Mária azt mondja, ezeken az al-
kalmakon igyekezett minden szülő 
számára hasznos beszédfejlődéssel 
kapcsolatos információt átadni. 
Szívügye a szép magyar beszéd, 
városi rendezvényeken általános, 
valamint középiskolai vers- és 
prózamondó versenyeken, illetve 
a Kazinczy Szépkiejtési versenyen 
állandó tagja a szakmai zsűrinek.

A városi pedagógusnapon idén 
a Hatvany Irén kitüntető emlék-
éremmel és a Pedagógus Szolgá-
lati Emlékéremmel ismerték el 
kimagasló, példaértékű munkáját. 
– Óriási megtiszteltetés volt, hogy 
megkaptam ezeket az elismerése-
ket. Örülök, hogy ezt a negyven 
évet megélhettem a pályán, visz-
szatekintve hamar eltelt ez az idő. 
Úgy gondolom, hogy méltóképpen 
zárom le ezt a szép, emlékekkel teli 

életszakaszt, most ideje új fejezetet 
nyitni. Hálás vagyok azért, hogy 
olyan munkám volt, ami egyben a 
hivatásom is – részletezi. Pápainé 
Rados Mária idén augusztusban 
nyugdíjba vonul. Mint mond-
ja, bízik abban, hogy az új, fiatal 
kollégák hasonlóan állnak majd a 
szakmához, megmarad a bizalmon 
alapuló közös együttműködés a 
nevelőkkel és szülőkkel.

Nyugdíjas éveit igyekszik tevéke-
nyen tölteni, nagymama szerepében 
is szeretne kiteljesedni. Sok időt tölt 
unokáival, Leventével, Marcival, 
Sárával, Nórival és Pannival. Rend-
szeresen olvas nekik mesét, vetít 
diafilmet, vagy éppen kirándulnak. 
Életét gyermekkora óta kíséri a 
zene és az éneklés, megalakulása 
óta tagja a Polifónia vegyeskarnak, 
amivel több országban felléptek. 
Férjével közös szenvedélyük a tú-
rázás, bejárták az ország nevezetes 
helységeit. – Rajongok a természe-
tért, amikor ott vagyunk leveszem 
az órát a karomról, olyankor nem 
számít az idő múlása, csak a pil-
lanat – foglalja össze. Hozzáteszi, 
tervük, hogy visszatértnek azokra a 
településekre, ahol már jártak, hogy 
megnézzék hogyan változtak ezek 
a városok, falvak, és hogyan változ-
tak saját maguk és szemléletmód-
juk ezalatt az idő alatt.

Varga Dorottya

A gyermekek szépséget és jó 
kedvet hoznak az életembe
Már továbbtanulás előtt tudatosan készült a gyógypedagógiai pályára Pápa-
iné Rados Mária. A főiskola gyakorlati óráin szembesült a szakma szépsé-
gével és kihívásával, empátiája és szociális érzékenysége hajtotta a kitűzött 
cél felé. A gyógypedagógus-logopédus negyven éves pályafutása alatt több 
száz gyereknek segített beszéde fejlődésében Hatvanban és járáskörzeté-
ben. Munkája elismeréseként a városi pedagógusnapon átvehette a Hatvany 
Irén kitüntető emlékérmet, valamint a Pedagógus Szolgálati Emlékérmet.

Búcsú az általános iskolától
Június közepén elkezdőd-
tek a ballagások az álta-
lános iskolákban. Lapzár-
tánkig a Kossuth, az Ötös 
és a Kodály iskoláktól 
búcsúztak el a végzősök. 

FOTÓ: ROZGONYI DEZSŐ
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Nagy népszerűségnek ör-
vendett a Vasutas Tele-
pülések Szövetsége által 
már harmadik alkalommal 
meghirdetett rajzpályázata, 
melynek idei témája a jövő 
vasútja volt. Több mint 400 
beérkezett alkotásból válo-
gatták ki a kiállítás darabjait 
a városháza emeleti folyosó-
jára. 

Hagyomány, hogy 
minden évben ren-
deznek időszakos 

kiállítást a városháza emeleti 
folyosóján. Most is színes 
gyermekrajzok díszítik az 
intézmény közlekedőjét. A 
jelenlegi tárlaton a Vasutas 
Települések Szövetsége ál-
tal már harmadik alkalom-
mal kiírt pályázatára érkező 
művek láthatók a falakon. 
Horváth Richárd polgár-
mester, a Vasutas Települé-
sek Szövetségének elnöke 
nyitóbeszédében elmondta: 
a rajzversenyre minden év-
ben fantáziadús, kreatív al-
kotások érkeznek. – Nagyon 

jó volt tapasztalni, hogy 
mennyire megmozgatta a 
gyerekeket a pályázat. Kü-
lön öröm volt fényképeket 
látni arról, amikor a gyere-
kek megkapták a díjakat – 
mondta.

Az egyre népszerűbb rajz-
verseny témája a “jövő vas-
útja” volt, melyre több mint 
400 mű érkezett. – Ez egy 
országos rajzpályázat, első-
sorban a Vasutas Települé-
sek Szövetségének tagtele-
püléseiről érkeztek művek, 
de azon kívülről is érkeztek 
alkotások. Még külföldről 
is neveztek, Felvidékről, va-
lamint Erdélyből is jöttek 
pályamunkák. Ez azt jelenti, 
hogy a vasút és a rajzkedv 
egyaránt átível határokon – 
mondta Tompa Z. Mihály, a 
Hatvani Galéria vezetője.

A kiállításmegnyitón a 
Hatvani Kossuth Lajos Ál-
talános Iskola diákjai adtak 
énekes műsort, felkészítő 
tanáruk Birkás Ildikó ének-
zene tanár volt.

Varga Dorottya

Több mint 400 alkotás érkezett 
a vasutas rajzpályázatra

Tűztornádót is létrehoztak 
a kísérletbazáron
Több kísérletet mutattak 
be a Bajza József gimnázi-
umban. A Kísérletbazár el-
nevezésű programra a kör-
nyező általános iskolákból 
látogattak el a diákok, akik a 
természettudományokkal is-
merkedhettek meg. A bajzás 
tanulók és a vendégelőadók 
plazmacsövet is bemutattak, 
valamint fénykísérleteket is 
végeztek.

Pillangóbemutató, ro-
botok, áramkörrel 
reptetett propeller, 

fénytöréses kísérletek – ezek 
is láthatók voltak a Hatva-
ni Bajza József Gimnázium 
Kísérletbazár elnevezésű 
rendezvényén. Ezen a napon 
a természettudományokról 
szólt minden, így az intéz-
mény több területén fizikai, 
kémiai és biológiai kísérlete-
ket is bemutattak a gimnázi-
umba érkező tanulóknak. A 
bajzás diákok pedig minden-
kinek elmagyarázták milyen 
folyamatot szemléltetnek. 
Horváth Fanniék asztalánál 
például fenyőfát lehetett dí-
szíteni színes folyadékokból 
készített lombikokkal. Azt 
tesztelték, a lilakáposzta leve 
hogyan színeződik különbö-
ző anyagokkal keverve. – Ha 
a káposztát megfőzzük, egy 
szép kék folyadékot kapunk. 
Ezt össze lehet önteni több-
féle anyaggal, például citrom-
lével, ecettel, szódabikarbó-

nával, cukorral, vízzel vagy 
sütőporral, minden esetben 
más színt kapunk – részletez-
te.

Nem csak a tanulók, ven-
dégelőadók is hoztak ma-
gukkal kísérleteket, így a 
Miskolci Egyetem Anyag- és 
Vegyészmérnök karának PhD 
hallgatói is, akik tűztornádót, 
mágneses kísérleteket mutat-
tak be, de azt is megtudhatták 
tőlük az érdeklődők, miből 
készül egy mobiltelefon. Az 
Energiatudományi Kutató-
központ asztalánál pedig a 
negyedik halmazállapotot 
ismertették a diákokkal. – A 
csőben plazma halmazállapot 
van, világít, és azt szeretnénk 
bemutatni, hogy a mágne-
ses tér kölcsönhatásban van 

ezzel a plazmával, ez fogja a 
jövőbeni fúziósreaktorok fizi-
kai alapját képezni – foglalta 
össze Dr. Réfy Dániel Imre, 
a kutatóközpont tudományos 
munkatársa.

A Kísérletbazár program-
nak már hagyománya van 
az intézményben, Kiss Judit, 
biológia-kémia szakos tanár 
elmondta: tanulóik mindig 
izgatottan készülnek erre az 
alkalomra.  – Nagyon nagy 
örömünkre szolgált, hogy 
több mint száz gyerekünk 
kísérletezik a mai napon, és 
több mint ezer tanulót vár-
tunk a környékbeli iskolákból 
– mondta.

Kint az udvaron száraz-
jéggel kísérleteztek, és a hő-
hatás jelenségeit tanulmá-

nyozhatták a diákok, emellett 
bemutattak nekik két- és 
négyütemű motorokat is. Az 
intézménybe látogató általá-
nos iskolás gyerekek élvezték 
a programot, mindenki talált 
számára érdekes bemutatót.  – 
Nem tudok kedvencet válasz-
tani, mert nagyon sok minden 
tetszett, és nagyon jó volt. 
Ami megfogott, amikor a 
fültisztítót belenyomtuk mo-
sogatószerbe, és ételszínezék-
kel festett vízbe raktuk, akkor 
fehér lett az egész, eltűntek a 
színek– fejtette ki.

A Kísérletbazár célja, hogy 
felkeltsék a gyerekek érdek-
lődését, hogy minél többen 
forduljanak a természettudo-
mányok felé.

Varga Dorottya

Virágokat ültettek 
az elsős kodályosok
A Kodály iskolában- mely 
több mint 10 éve viseli az 
ökoiskola címet - nagy fi-
gyelmet fordítanak arra, 
hogy diákjaikat környezet-
tudatosságra, valamint a 
természeti értékek megóvá-
sára, fejlesztésére tanítsák.

Virágot ültettek a Ko-
dály Zoltán Érték-
közvetítő és Képes-

ségfejlesztő Általános Iskola 
1.z. osztályos tanulói. Az in-
tézményben nagy hangsúlyt 
fektetnek arra, hogy a diá-
kokat környezettudatosság-
ra és a természeti értékeink 
megbecsülésére neveljék. 
A Kodály 2012 óta viseli 
az ökoiskola címet, mely-
nek lényege, hogy nemcsak 
a tanításban, hanem gya-
korlatban is érvényesülnek 
a környezeti nevelés és a 
fenntarthatóság pedagógiá-
jának elvei. A gyerekek fo-
gékonyak a szemléletmódra, 
és büszkék arra, hogy ebbe 
az iskolába járnak. – Örü-
lök, hogy ide járhatok, mert 
nagyon jó érzés, hogy óvjuk 
és védjük a természetet – 
mondta Zsámboki Janka.

Turán Ágnes, a csoport 
osztályfőnöke, az intézmény 
ökomunkacsopor t jának 
vezetője elmondta, hogy 
életkornak megfelelő prog-
ramokba vonják be a tanuló-
kat, az iskola osztályai vettek 

már részt szemétszedésen, 
volt náluk fenntarthatósági 
témahét, egészségnap, emel-
lett többször szerveznek ta-
nulmányi sétákat. – Termé-
szetismeret órákon is sokat 
foglalkozunk a környezet-
védelem szerepével, ugyanis 
egy folyamat, ahogy beépül 
a gyerekek szokásaiba. A 
magatartásformálásában 
is nagyon fontos szerepet 
játszik. Igyekszünk példát 
mutatni a gyerekeknek, ter-
mészetesen életkornak 
megfelelően – részletezte.

Jagodics István, az iskola 
igazgatója elmondta, cél-
juk, hogy a környezettuda-
tos szemlélettel a felmerü-
lő globális problémákra és 
azok javításának fontossá-
gára hívják fel diákok figyel-
mét. – A felnövekvő nem-
zedéknek az lesz a feladata, 
hogy ezt megállítsa, vissza-
fordítsa. Mi, pedagógusok 
tudjuk ebben a tanulóinkat 
támogatni. Ha az ő szem-
léletüket pozitív irányba 
formáljuk, akkor az segítség 
lesz számukra, illetve tovább 
tudják ezeket az értékeket 
adni majd saját gyerekeik-
nek is – foglalta össze. Az 
intézményvezető hozzátet-
te, legközelebb családi napot 
szerveznek, ahol a szülőkkel 
közösen szépítik majd az is-
kola udvarát és környezetét. 

Varga Dorottya
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Idén újból megrendezték a 
24 órás úszást a Markovits 
Kálmán városi uszodában. 
A rendezvényen 211 ember 
vett részt, akik összesen 335 
kilométert úsztak, valamint 
új pályacsúcs is született. Az 
esemény sikeres volt, így meg-
valósult, hogy egy teljes napig 
folyamatos váltásokkal úsztak 
az emberek a medencében.

Június 9-én, pénteken 10 
órától szombaton 10 óráig 
folyamatos volt a sporto-

lás a hatvani uszodában. A 24 
órás úszás résztvevői időbe-
osztás szerint érkeztek a me-
dencébe. Az eseményen 211 
ember vett részt, akik össze-
sen 13.437 hosszt úsztak, azaz 
335 kilométert. A rendezvé-
nyen új pályacsúcs is született, 
Kalyó Levente lett a legtöbb 
távot víz alatt teljesítő, 420 
hosszt, tehát 10.5 kilométert 
úszott.

A legtöbb hosszt teljesítők 
Tapolcsányi Balázs és Révész 
Zsombor lettek, mindketten 
434 hosszt, tehát 10.85 kilo-
métert úsztak. A programon 
díjazták a legidősebb jelent-
kezőt is, aki Erdélyi Zoltánné 
volt, ugyanis 1937.07.05-én 
született. Emellett elismer-
ték a legfiatalabbat is, így a 

2022.01.12-én született Sár-
közi Miklóst is. A programon 
172 ember teljesítette a “60 
hossz Hatvanban” kihívást, 
így őket éremmel jutalmazták.

Az eseményhez bárki csat-
lakozhatott, hiszen nem az 
időeredmények számítottak, 
hanem a közösség és a moz-
gás. Az úszás lehetőségén kí-

vül más érdekesség is fogadta 
a látogatókat, így a búvárko-
dást is kipróbálhatták és né-
hány perc oktatást követően 
lehetőség is nyílt a merülésre. 
A 24 órás úszást Fülöp Andor 
hívta életre, aki éveken ke-
resztül főszervezője is volt a 
programnak.

Rimán Alexandra

Új pályacsúcs született 
a 24 órás úszáson

Közel 800 kilométert
futottak a hatvaniak
Hatvan is csatlakozott az 
országos Futókörök Napja 
elnevezésű eseményhez. A 
sportolni vágyókat az a mo-
dern futópálya várta, ame-
lyet tavaly októberben adtak 
át a Zagya-ligetben. 83-an 
regisztráltak az eseményre. 
A résztvevők összesen, közel 
800 kilométert tettek meg. A 
megmérettetésre kora reg-
geltől, késő délutánig érkez-
tek a jelentkezők.

Már a reggeli órák-
ban is érkeztek 
sportolók a hatvani 

Zagyva-ligetbe azért, hogy 
kipróbálják magukat a mo-
dern futópályán és hogy részt 
vegyenek a Futókörök Napja 
elnevezésű országos esemé-
nyen. - A legtöbb sportághoz 
hasonlóan a futásra sem elég 
csak fejben felkészülni, a tes-
tet is hozzá kell hangolni egy 
ilyen megterheléshez – figyel-
meztetett az orvosi ügyelet, 
ügyeletvezetője. Szabó Lász-
ló hangsúlyozta, a megfelelő 
táplálkozáson és a folyadék-
pótláson túl, a futóknak a tes-
tük jelzéseire is figyelniük kell. 

– Ha kapunk egy ilyen jelzést, 
hogy kimerültséget érzünk, 
hatalmas szomjúságérzet ke-

letkezik, vagy nem kapunk 
megfelelően levegőt és nem 
tudjuk a megfelelő oxigénel-

látást biztosítani a szervezet 
számára, ezen kívül szédülés, 
vagy hidegrázás szerű rosz-
szullét zajlik, akkor rögtön 
meg kell állni és jelezni kell. 
Azért vagyunk itt, hogy ilyen 
esetben megtegyük a megfe-
lelő lépéseket – mondta.    

Hatvannal együtt 25 tele-
pülés vett részt a Futókörök 
Napján. Az eseményre 83-an 
regisztráltak, ez a nap vé-
gén összesen, csaknem 800 
megtett kilométert jelentett. 
A leghosszabb teljesített táv 
egyéniben, közel 54 kilomé-
ter volt, amit sétálva teljesített 
egy versenyző. A férfi reggel 
kilenctől, délután 5-ig rótta a 
kilométereket, csak ebédelni 
ment haza. 

Szeniczey Csaba

Ünnepélyesen 
zárták a szezont 
a gigászok

Díjátadóval egybekötött 
vacsorával zárták a szezont 
a Hatvani Gigászok. Az 
eseményen értékelték az 
elmúlt időszakot, valamint 
céljaikról és terveikről is 
beszéltek. Emellett a prog-
ramon díjazásban részesül-
tek a legszorgalmasabbak 
és a mérkőzéseken kiemel-
kedően teljesítő tagok is.

Szezonzáró ünnep-
séget tartottak a 
Hatvani Gigászok. 

A program résztvevői ér-
tékelték és kielemezték az 
elmúlt éveket, mindezek 
mellett új célokat tűztek ki 
a jövőre nézve. Szőke At-
tila, a Hatvani Gigászok 
szakmai igazgatója kiemel-
te: sikeres és eredményes 
szezont zártak, sportolóik 
kiemelkedően jól teljesítet-
tek. – A lányok harmadikok 
lettek egy erős csatában, a 
döntőbe jutásért folyó mér-
kőzéseken egy góllal kaptak 
ki és nagyon jól játszottak. 
U18-as 3×3-as csapatunk 
bajnok lett, ebben a kor-
osztályban most indultunk 
először. U16-os csapatunk 
is két helyet előrelépett és 
az U14 is remekül teljesített 
a szezonban – részletezte.

Hozzátette: új tervekkel 
vágnak neki a következő 
szezonnak, ugyanis sze-
retnének a kispályás csa-
patokból egy nagypályás 
csapatot létrehozni, az elő-
relépés érdekében. Orbán 
Attila, a Hatvani Gigászok 
vezetőedzője kifejtette, ren-
geteg munkán vannak túl 
a játékosok, melynek ered-
ményeképp jól teljesítettek 
a mérkőzéseken. – Ez az 
eddigi legjobb évünk volt, 
minden korosztályban tud-
tunk szintet lépni, ezért 
nagyon büszke vagyok a 

csapatra. Hatvanban a jég-
korong egyre népszerűbb, 
egyre többen érdeklődnek 
iránta – mondta. A szezon-
záró gálán emlékplakettek-
kel, serlegekkel jutalmazták 
a játékosokat és elismerték 
a kitartó munkájukat. Dí-
jazták azokat a sportolókat, 
akik már 5 éve tartoznak 
a csapathoz, valamint a 
legszorgalmasabbakat és 
a kiemelkedően teljesítő 
tagokat is. Lestyán Balázs 
alpolgármester beszédében 
kiemelte, hogy büszke a 
hatvani jégkorongozókra, 
ugyanis elért eredményeik-
kel példát mutatnak min-
denki számára.

Jónás Titanilla testvéré-
vel csatlakozott a Hatvani 
Gigászok csapatához és 
már több mint 8 éve töret-
len a lelkesedésük a sport-
ág iránt. – A jégkorong 
egyfajta rendszert biztosít 
az életemben, ezért sokkal 
kiegyensúlyozottabbnak 
érzem magam a hétköz-
napokban – mondta. Jónás 
Leila úgy véli, sokat kö-
szönhet a sportnak, hiszen 
pozitívan formálja az sze-
mélyiségét is. – Az edzések 
és a mérkőzések megtaní-
tanak küzdeni, ezért segí-
tik a céljaim elérését. Az 
idei szezon nehezebb volt, 
azonban sok új élménnyel 
gazdagodtunk és sokat fej-
lődtünk – részletezte.

A sportoló lányok sokat 
edzenek, valamint terveik 
között szerepel, hogy sport-
edzői és bírói képesítést is 
szereznek.  A Hatvani Gi-
gászok a szezont lezárták, 
azonban a jövőben is folya-
matosan azon dolgoznak, 
hogy nagyobb sikereket 
érjenek el és még többet 
fejlődjenek.

Rimán Alexandra
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Az ORFK-országos balesetmegelő-
zési bizottsága az év hátralévő ré-
szére meghirdette a csat(t)lakozz! 
Elnevezésű közlekedésbiztonsági 
kampányát, amelyen keresztül a pasz-
szív biztonsági eszközök használatá-
nak fontosságára hívja fel a figyelmet. 
Magyarországon 1976. január 1-je óta 
kötelező a biztonsági öv használata, 
1994 óta pedig a hátsó ülésen ülőknek 
is kötelező övet csatolni.

Az, hogy egy közlekedési baleset 
anyagi kárral, vagy személyi 
sérüléssel jár, több dolgon is 

múlhat. Az egyik ilyen lényeges pont 
a passzív biztonsági eszközök hasz-
nálata, amely alapvetően meghatároz-

hatja egy esetleges baleset kimenete-
lét. Tomcsányi Andrea rendőr őrnagy 
kifejtette, hogy a Magyar Rendőrség 
CSAT(T)LAKOZZ! elnevezéssel or-
szágos kampányt indított, amelyben 
felhívja a figyelmet a biztonsági öv és 
a gyerekülés helyes használatára, azok 
megkérdőjelezhetetlen fontosságára. 
– A program lényege, hogy minél szé-
lesebb körben népszerűsítsük a pasz-
szív biztonsági eszközök használatát 
és jelentőségét, hiszen ha alkalmazzuk 
ezeket a berendezéseket és esetlegesen 
közúti közlekedési baleset részesei le-
szünk, akkor például a bekapcsolt biz-
tonsági öv életet is menthet – emelte ki.

Hazánkban a passzív biztonsági esz-
közök használata nem éri el az Euró-

pai Unióban mért 90 %-os átlagot. A 
rendőrségi közúti ellenőrzések tapasz-
talatai, továbbá a baleseti vizsgálatok is 
azt mutatják, hogy a gépjárművezetők 
és utasaik egy része tudatosan nem 
használja a járműbe szerelt biztonsági 
övet, sőt esetenként a gyermekek vé-
delmét szolgáló biztonsági gyermek-
ülést sem.

Ezt támasztja alá a Közlekedéstudo-
mányi Intézet 2022-es felmérésének 
adatai is, miszerint a járművezetők 88,5 
%-a, a jobb első ülésen utazók 87,3 %-a, 
a hátsó utasok 57,1 %-a használja csak 
a biztonsági övet, míg a gyermekek 
60,9 %-a van helyesen rögzítve gyer-
mekbiztonsági rendszer által.

Forrás: police.hu

Életet menthet a passzív biztonsági 
eszközök használata
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